
TORUŃSKI KONGRES DIALOGU 2024 

Raport z warsztatu stolikowego  

IIA. JAKOŚĆ PRZESTRZENI OSIEDLOWYCH. 

Moderatorzy: Stefania Środa-Murawska, Mariusz Godlejewski 

 

 

Przesyłam tematy, które pojawiły się podczas rundy II i III przy stoliku nr 2:  
 
- jest brak w przestrzeni osiedli identyfikacji obszaru na tablicach z nazwami ulic; 
rozwiązania takie stosują np. Łódź i Warszawa; 
- osoba z Chełmińskiego zwróciła uwagę na "zanieczyszczenie" hałasem w centrum: 
remonty, libacje, młodzież, motocykle. są przepisy ale nie ma egzekucji; 
- osoba ze Starego Miasta zwróciła uwagę na parkujące auta na chodnikach, w sytuacji 
gdy są one po remoncie, o który "walczyli" mieszkańcy bardzo szybko ulegają one 
zniszczeniu; 
- nie ma bezpiecznej przestrzeni dla młodzieży w mieście, miejsca takie jak "kamienne 
podwórko" przy ul. Podmurnej lub Bulwar to centra "patologii"; 
-pojawiła się propozycja stworzenia skate parku na Bulwarze przy tzw. "ślimaku" pod 
murami za ul. Św. Jakuba 1-3; 
- głos z Rudaka: Wydma Rudacka- wycinane są drzewa, prośba o zachowanie 
naturalnej tkanki zielonej; 
 
- parking przy Św. Katarzynie, zaoferować zniżkę jeżeli ktoś ma abonament dla 
mieszkańca Starego Miasta. zwolni to miejsca parkingowe na starówce; 
- w kwadracie: Szosa chełmińska-Długa-Hurynowicz jest problem z określeniem do 
kogo należy parking przed blokiem, śmietniki, ścieżki pomiędzy blokami, są tam ZGM, 
prywatny deweloper, (BudTech), nie wiadomo kto za co odpowiada co 
powoduje problemy w zarządzaniu; ludzie nie zgłaszają np. spożywania alkoholu na 
osiedlu " Bo to nic nie daje". Brakuje zatem poczucia SPRAWCZOŚCI; 
- na Bielawach, ul. Zakątek, został przygotowany projekt drogi ale wycofany z realizacji 
w budżecie...doprowadzi to do zmarnowania środków wydanych już na 
projekt...niegospodarność miasta; 
 
- głos dot. systemy zatrzymywania się transportu miejskiego na 
przystankach przesiadkowych. przy kilku autobusach na raz każdy staje i otwiera 
drzwi, co powoduje, że osoby nie zawsze zdążą wsiąść do odpowiedniego autobusu, 
szczególnie osoby z niepełnosprawnościami np. do niskopodłogowego autobusu czy 
tramwaju. Pojawił się pomysł by każdy z autobusów zatrzymywał się zawsze z przodu, 
reszta czeka.  
 
W razie potrzeby proszę o telefon w poniedziałek to rozwinę każdy z nich. 
 


